
 
 

 

Zápis ze 7. zasedání rozšířeného kolegia rektorky, které se konalo ve dnech 

11. – 12. 4.  2024 v Senohrabech 
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prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. 

prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc 

Mgr. Eva Lehečková, Ph.D. 

Mgr. Martin Maňásek 

doc. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D. 

prof. PaedDr. Michal Nedělka, Dr. 

Ing. Petr Pavlík, Ph.D. 

doc. PhDr. Miroslav Petr, Ph.D. 

doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D., MBA 
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doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc. 

Mgr. Jan Roskovec, Ph.D. 
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doc. ThDr, Jiří Vogel, Th.D. 
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prof. MUDr. Petr Widimský, DrSc. 

prof. RNDr. Jiří Zima, CSc. 

 

Omluveni: 

prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D. 

 

 

 

1. Vystoupení rektorky prof. MUDr. Mileny Králíčkové, Ph.D. 

 

Paní rektorka přivítala členy na 7. zasedání RKR a informovala o následujících tématech: 

 

- Uvítání dvou zvolených kandidátů na děkany: doc. Brož (KTF UK), doc. Jančařík (PedF 

UK) 

- Update k novele ZoVŠ 

- Update k novele zákona 130 – (ne) vypořádání připomínek bude věnována část ČKR 

17. - 18.4. ve Zlíně. 

- ČKR/RVŠ – na začátku dubna proběhlo jednání u ministra Beka, dne 24. 4. 2024 

jednání u předsedy vlády P. Fialy 

- Informace z jednání na MŠMT v prvním dubnovém týdnu. 

- 26. 4. 2024 setkání s primátorem Prahy 

- Připravujeme opět národní kolo soutěže mladých vědců v komunikaci vědy FameLab. 

- Pracujeme na přenastavení rozdělování ERASMUS+ prostředků na mobility tak, 

abychom při dělení rostoucího objemu na UK motivovali k zvyšování kvality i kvantity 

mobilit. 

- Probíhají návštěvy KR na KD i snídaně s rektorkou, souvisí s tematikou interní 

komunikace a jejího vylepšeného nastavení, v přípravě i intranet 

- Pozvání na Zahradní slavnost, která proběhne 24. 6. 2024 v 18,00 hod. ve Valdštejnské 

zahradě 

 

Závěr: RKR vzalo předložené informace paní rektorky na vědomí. 

 

2. Sdělení členů kolegia rektora 

 

Prorektor Polák 

- Pozvánka na kulatý stůl k úspěšnosti doktorského studia 16. 4. 2024 v 10,00 hod. 

hybridně v Malé aule. 

- Pozvánka na mezinárodní konferenci Podpora mezinárodních studijních programů  

17. 5. 2024 v Karolinu, tématem bude i problematika akreditací cizojazyčných SP 

 

Prorektor Krištoufek 

- Předložil materiál „Přímé získávání finančních prostředků na vědu ze zdrojů EU“. 

 

 

 

 



Prorektor Fontana 

- Poděkování za zaslání žádostí o podporu a předběžných avíz žádostí o podporu z 

fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí UK. V 

současné době probíhá jejich posuzování.  

- Probíhají práce na finální podobě projektových žádostí OP JAK ERDF se SP a ESF+, 

včetně podrobné kontroly provazeb jednotlivých příloh žádosti. U ERDF Kvalita 

dochází k doplňování dalších podkladů a jejich kontrole.  

- Nutnost zajištění dostatečných personálních kapacit na administraci projektů a 

související agendu (personální, veřejné zakázky apod.). V rámci rozpočtů projektů 

jsou na jejich pokrytí k dispozici příslušné prostředky. V současné době bohužel stále 

není kapacitní zajištění dostatečné, útvary (např. veřejné zakázky) nejsou 

odpovídajícím způsobem posíleny, agenda je pouze přidána stávajícím pracovníkům. 

Současně je třeba zajistit kontinuitu i po ukončení realizace projektů (na jejich 

uzavření, kontroly na místě). Aktuálně se v ukončeném celouniverzitním projektu opět 

řeší nedoložení výstupů/jejich úprava po připomínkách ŘO, protože pracovníci 

projektu již působí na jiných pozicích či jim skončil pracovní poměr (resp. odešli po 

ukončení projektu sami) - dané fakultě hrozí určitá sankce. Ukončení realizace 

projektu neznamená, že na projekt nemůže přijít kontrola, která kontroluje právě 

období realizace.  

- Proběhlo 1. koordinační setkání fakultních projektových útvarů v roce 2024.  

- Podány žádosti za UK v rámci výzvy MŠMT - Národního plánu obnovy, komponenty 

3.2 Adaptace kapacity a zaměření školních programů – části 3.2.4 Investice do rozvoje 

vybraných klíčových akademických pracovišť.  

- Informace k aktuálnímu průběhu realizace stavby Kampus Albertov - Biocentrum: 

Dne 26. 3. 2024 byla podepsána smlouva o dílo se zhotovitelem stavby Kampus 

Albertov - Biocentrum a ve středu 3. 4. 2024 bylo zhotoviteli předáno staveniště. 

Upozorňujeme, že v žádném případě není možno navštěvovat neplánovaně stavbu (i 

pozemek Konventu sester Alžbětinek, využívaný jako plocha pro zařízení staveniště) 

bez předchozí domluvy s Odborem strategických investičních projektů RUK 

(kontaktní osoby: vedoucí OSIP paní Ing. Kurzová, tel. 602 208 056 a manager 

projektu pan Ing. Dvořák, tel. 602 184 486) a bez řádného ohlášení u ostrahy při 

příchodu na staveniště.  

- Informace k přípravě sebehodnotící zprávy UK v rámci mezinárodního hodnocení 

EUA-IEP (hodnocení SZ UK 2021-2025).  

 

Prorektor Vlach 

- Cenu Miloslava Petruska za reprezentaci a propagaci za rok 2023 obdrželo dne 9. 4. 

2024 Podcastové studio Kampus Hybernská a Filip Liška za podporu studentské 

popularizační činnosti a její rozvoj a dále dr. Ivana Kalhousová (vedoucí Herzlova 

centra izraelských studií UK) za mediální aktivity, účast na veřejných diskuzích a 

přednáškovou činnost na středních školách. Čestné uznání obdržela Studentská 

komora Akademického senátu FHS UK, safe space kolektiv a spolek Studenti FHS 

UK za společnou iniciativu zaměřenou na osvětové a preventivní akce týkající se 

sexualizovaného a genderově podmíněného násilí.  



- Krátké zhodnocení Uchazečské sezony na veletrzích vzdělávání v ČR a SR 2023/2024 

s daty a bilancí –+ výhled do akademického roku 2024/2025. Velké pozitivum – 

podařilo se sjednotit většinu českých PR materiálů fakult v novém vizuálu. Pozitivní 

zpětná vazba na novou expozici, nutno ještě některé věci doladit (např. počet poliček 

na panelech fakult či zlepšit označení fakult na fakultních panelech expozice ad.).  

- Didaktikon – MŠMT ČR podpořilo (byť „symbolickou“) dotací odpolední kroužky 

pro talentované žáky ZŠ (jedna z nejúspěšnějších dlouhodobých akcí loňského roku 

pro talentované žáky ZŠ – zapojeno bylo 9 fakult). MK ČR podpořilo (byť ještě 

“symboličtější“) dotací vznik 2 vzdělávacích expozic „Ztraceno v pestrosti“ a 

„Moderní pravěk“. 

- „Sjednocení” uchazečských webů – poděkování fakultám za spolupráci, dokončeny 

ideové, strukturální i grafické podklady, fokusní skupiny atp. Začaly programátorské 

práce, fakulty budou osloveny s prosbou na doplnění/shlédnutí nově vzniklé kategorie 

v SIS “Marketingový popis studijního programu”. U českých studijních programů 

půjde využít k inovaci data, která již jsou k dispozici (popis z webu Na Karlovku), 

nicméně u cizojazyčných programů toto bude nutno připravit nově. V řešení je 

možnost “role” v SIS (v gesci ÚVT UK), aby mohlo být “jednoduše” vyplněno na 

fakultách.  

- Na webu EN Forum nová rubrika Insight, do níž budou přispívat studentští 

ambasadoři studijních programů v angličtině. Koncept vznikl ve spolupráci UK 

POINT a OVV RUK.  

- Dokončena znění memorand o spolupráci (zejm. přesah do třetí role, oslovování 

talentovaných SŠ studentů a SŠ pedagogů) s Planetum Praha a Elixírem do škol. 

Poděkování (kromě jednotlivých odborů RUK) spolupracujícím fakultám, zejm. MFF 

UK, PřF UK a PedF UK.  

- V přípravě univerzitní „PR“ soutěž „Claim pro Univerzitu Karlovu: Inspirovat 

budoucnost“ o charakterizující propagační slogan UK v českém a anglickém jazyce. 

Vyhlášení v cca 2. pol. dubna 2024.  

- Proběhla 21. 3. 2024 schůze Komise pro komunikaci a PR UK,  

- V přípravě další (3.) kolo úspěšné soutěže UKa! Aneb když studenti propagují 

univerzitu. Oproti loňskému ročníku, kde byla kritéria zaměření projektu na propagaci 

UK v zahraničí, mezifakultní spolupráce v rámci fakult / ústavů UK a realizace 

projektu v univerzitním vzdělávacím centru Didaktikon v Kampusu Hybernská, nově 

bude akcent na well-being a psycho zdraví v rámci univerzitní komunity (s vědomím, 

že se jedná o projekt na propagaci UK směrem ven).  

- Schůzka s novým vedením České televize, mimo jiné spolupráce nad seznamem 

mediálních odborníků, fakulty budou osloveny ze strany OVV UK dopisem 

- RSD dne 14. 5., organizátorem je letos KTV FF UK, účast fakultních družstev 

 

Prorektor Skopal 

- Identifikace potřeb a scénářů pro fakultní použití Copilot 365 (přip. dalších nástrojů 

postavených na GPT/generativní AI), zejména v administrativních agendách 

 

 



Prorektorka Voldřichová Beránková 

- Proběhly dva workshopy na téma Strategie internacionalizace a dalším milníkem v 

tvorbě finálního dokumentu bude červnová konference ÚJOP v Poděbradech. 

Momentálně text na UK prochází připomínkovým řízením na jednotlivých fakultách a 

na podzim bude prezentován jednotlivým odborům rektorátu, tak aby mohl být 

posouzen kolegiem a začít platit od roku 2025.  

- Stipendium SYLFF – Opětovně vyhlašujeme výběrové řízení pro stipendium japonské 

nadace SYLFF, které je zaměřené na doktorandy humanitních a sociálně-vědných 

fakult. Stipendium se uděluje na 1 rok s možností jednoho prodloužení. Jeho výše je 

12.500 USD/rok. Během dubna probíhá interní výběrové řízení na fakultách a v květnu 

jsou dva nejlepší zájemci za fakultu nominováni na rektorát.   

- Na podzim tohoto roku UK přebírá koordinaci uskupení CENTRAL, takže budeme mít 

možnost podstatně více ovlivnit podobu společných aktivit. Rádi bychom nasbírali 

nápady a návrhy od fakult.  

- Ve spolupráci se strategickým partnerem – Univerzitou St Andrews vyhlašujeme 

speciální Joint Seed call, v jehož rámci se na výběru a financování projektů podílí i irská 

strana.  

 

Prorektorka Martínková 

- Poděkování za kulatý stůl k mikrocertifikátům 

 

Členka kolegia rektorky Rovná 

- Dokončen projekt ED AFFICHE – prezentace projektů se koná 29.4. v Bruselu, dle 

informací rozšíří Evropská komise Erasmus Mundus kromě MA i na BA a PhD, očekává 

se rovněž vypsání menších projektů na tvorbu Joint Degree, viz European Higher 

Education Package z března 2024, na EC můžeme pomoci s přípravou k akreditaci Joint 

Degree, několik programů se zvažuje a zájem vyjádřily některé fakulty  

- Výsledky soutěže minigrantů (20 úspěšných) a studentských grantů (11 úspěšných) byly 

vyhlášeny a účastníci seznámeni  

- Běží výzva na Visiting Professorship, bude vypsána výzva Seed 4EU+ v oblasti 

vzdělávání a v oblasti vědy 

 

Členka rozšířeného kolegia rektorky Henebergová 

- Šetření potřeb pečujících osob: V dubnu a květnu bude rozeslán dotazník vybranému 

vzorku studujících, zaměstnanců a zaměstnankyň, českým i zahraničním, s cílem zjistit 

potřeby osob pečujících o osobu závislou. Výsledky šetření budou využity pro tvorbu 

nového Plánu rovných příležitostí pro období 2025-2027.  

- Erasmus Generation Meeting 2024: Největší studentská konference s více než 1 500 

účastníky a účastnicemi, letošní téma bylo Removing barriers for active and equal 

participation, konání 4.-7.4. v Seville. UK (3 zástupkyně) zde reprezentovala Coimbra 

Group.  

- 13. 3. 2024 proběhl Kariérní den na UK, který obdobně jako Kariérní předmět rozvíjí 

průřezové kompetence pro trh práce 21. století. Počet účastníků byl 2x vyšší než ve 



2023 (cca 300). Většina aktivit a 1/2 přednášek probíhaly v ČJ i AJ. Děkujeme fakultám 

za sdílení pozvánky.  

- 21. 3. 2024 proběhlo setkání koordinátorů a koordinátorek udržitelného rozvoje. 

Diskutovali jsme o plánu činností v souvislosti s žádostí v rámci výzvy NPO. Řada 

fakult a součástí se podílí na centrálních aktivitách projektu a díky schůzce kontaktních 

osob se daří synergie aktivit.   

 

Člen rozšířeného kolegia rektorky Hurný 

- Avízo kulatého stolu Reforma přípravy učitelů a učitelek v ČR: očekávání a možná 

úskalí   

- Panelová diskuse s odborníky z MŠMT, akademiky vzdělávajícími učitele a studenty 

učitelských oborů, 31.5. 2024, 10.00-12.30, Didaktikon, Kampus Hybernská  

- S AS UK řešena problematika zajištění studoven, tajemníkům rozeslán dotazník 

- Seminář pro garanty SP Kvalifikační práce v čase AI  

- Kulatý stůl Nástroje AI v práci vyučujících na UK: sdílení zkušeností a inspirace 

 

Kvestor Maňásek 

- Na základě diskuse z minulého RKR byly propočteny dvě varianty návrhu rozdělení 

částky cca 152 mil. Kč na mzdovou kohezi (částka odpovídá aktuální verzi výzvy 

MŠMT) na fakulty a součásti, po vzniklé diskuzi byla zvolena (odhlasována) třetí 

varianta, která je průměr předchozích dvou variant. 

 

Závěr: Přednesená sdělení členů kolegia rektora vzalo RKR na vědomí. 

 

3. Výhled doktorandského stipendia na Univerzitě Karlově v souvislosti s novelou 

zákona o vysokých školách 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen výhled doktorandského stipendia na Univerzitě 

Karlově v souvislosti s novelou zákona o vysokých školách. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo materiál na vědomí a doporučilo návrh realizovat 

s oddálením účinnosti od 1. 3. 2025. 

 
4. Návrh rozdělení prostředků Specifického vysokoškolského výzkumu pro rok 2024 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh rozdělení Specifického vysokoškolského 

výzkumu pro rok 2024. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo předložený materiál na vědomí. 

 

5. Rozpis prostředků GA UK v roce 2024 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen rozpis prostředků GA UK v roce 2024. 

 



Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo předložený materiál na vědomí.  

 

6. Stav realizace Platformy doktorského studia 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen stav realizace Platformy doktorského studia. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál. 

 

7. Zavedení studentských aliasů v M365 – shrnutí 

(prorektor Skopal) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky bylo předloženo shrnutí zavedení studentských aliasů v M365. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál, ukládá připravit 

návrh postupného zavádění studentských aliasů, s doporučením zavést pro 1. ročník tuto adresu 

jako oficiální systém komunikace.  

 

8. Stav, realizace a potenciál M365 – shrnutí 
(prorektor Skopal) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Stav, realizace a potenciál M365 – 

shrnutí. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál. 

 

9. Studijní informační systém – stav a rozvoj (manažerské shrnutí) 

(prorektor Skopal) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Studijní informační systém – stav a 

rozvoj (manažerské shrnutí) 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál. 

 

10. Opatření rektora č. XX/2024 Krizová připravenost na UK a krizová komunikace a 

intervence v rámci studentské mobility na UK 

(člen kolegia rektorky Sláma) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky bylo předloženo Opatření rektora č. XX/2024 Krizová 

připravenost na UK a krizová komunikace a intervence v rámci studentské mobility na UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál, doporučuje po 

zapracování úprav vzniklých z diskuze schválit opatření rektora. 

 

 

 

 

 

 



11. Návrh rozpočtu příspěvku MŠMT na podporu financování zvýšených nákladů 

související se studiem studentů se specifickými potřebami v roce 2024 

(členka kolegia rektorky Henebergová) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh rozpočtu příspěvku MŠMT na podporu 

financování zvýšených nákladů související se studiem studentů se specifickými potřebami 

v roce 2024. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo návrh rozpočtu příspěvku MŠMT na podporu 

financování zvýšených nákladů UK na studium studentů se specifickými potřebami pro rok 

2024.  

Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložené OR Program na finanční podporu 

zahraniční mobility studentů se specifickými potřebami. 

 

12. Návrh dalších úprav v habilitačním a jmenovacím řízení na UK 

(prorektor Kuklík) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh dalších úprav v habilitačním a 

jmenovacím řízení na UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky předložený materiál projednalo s tím, že ještě před 

projednáním nového opatření rektorky k HŘ a JŘ ve vědecké radě, bude tento návrh znovu 

projednán na rozšířeném kolegiu rektorky po zapracování připomínek RKR. 

 

13. Průběžný report z realizace aktivit REFRESH (01-03/2024) 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen průběžný report z realizace aktivit REFRESH 

(01-03/2024). 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál. 

 

14. Strategie interní komunikace – pracovní verze 

(kancléřka Štanclová) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena pracovní verze Strategie interní komunikace. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál a bere jej na vědomí. O 

materiálu budou informováni i tajemníci fakult. 

 

15. Financování velkých staveb podpořených z NPO 

(rektorka Králíčková, prorektor Fontana, kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Financování velkých staveb 

podpořených z NPO. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál a doporučuje materiál 

dále rozpracovat.  

 

 



16. Dílčí změna Vnitřního mzdového předpisu  

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh dílčí změny Vnitřního mzdového 

předpisu. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vyjadřuje kladné stanovisko k předloženému návrhu 

dílčí změny Vnitřního mzdového předpisu a doporučuje návrh předložit k projednání 

Akademickému senátu UK. 

 

 

17.  Návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK na rok 2024 a středně dobého 

výhledu UK na roky 2025 a 2026 
(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh provozního a kapitálového rozpočtu UK 

na rok 2024 a středně dobého výhledu UK na roky 2025 a 2026. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky schvaluje Návrh provozního a kapitálového rozpočtu 

UK na rok 2024 a střednědobý výhled UK na roky 2025 a 2026 a doporučuje je předložit ke 

schválení Akademickému senátu UK a Správní radě UK. 

 

 

18. Rozpis příspěvků a dotací pro rok 2024 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen Rozpis příspěvků a dotací pro rok 2024. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky schvaluje Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2024 

a doporučuje materiál předložit AS UK. 

 

 

19. Návrh Principů rozdělování příspěvků a dotací pro rok 2025 a výhled pro další rok 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh Principů rozdělování příspěvků a dotací 

pro rok 2025 a výhled pro další rok. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo návrh Principů pro rozdělování příspěvků a 

dotací na UK pro rok 2025. Termín pro zaslání připomínek od fakult a dalších součástí k 

předloženému materiálu je do 30. dubna 2024. Následně bude materiál opětovně předložen na 

RKR dne 10. 6. 2024. 

 

20. Vyhodnocení a aktualizace Strategie odpovědného zadávání Univerzity Karlovy 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Vyhodnocení a aktualizace Strategie 

odpovědného zadávání Univerzity Karlovy. 

 



Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál, materiál bude předložen 

tajemníkům fakult. 

 

 

Zapsali: Mgr. Václav Hájek, Mgr. Petra Jelínková  

Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, rektorka  

Příští rozšířené kolegium rektorky se bude konat 8. 5. 2024 v Malé aule. 
 
 
 
 


